

MINUTES OF PROCEEDINGS

THURSDAY, SEPTEMBER 15, 1983
(26)

[Text]

The Special Joint Committee on Senate Reform met in ST. JOHN'S, Newfoundland, at 9:10 o'clock a.m., this day, the Joint Chairman, Senator Molgat, presiding.

Members of the Committee present:

Representing the Senate: The Honourable Senators Asselin, Doody, Leblanc, Lewis, Lucier, Molgat and Stanbury.

Other senator present: The honourable senator Rowe.

Representing the House of Commons: Messrs. Comtois, Crosby (*Halifax West*), Harquail, Jarvis and Murphy.

In attendance: From the Parliamentary Centre for Foreign Affairs and Foreign Trade: Mr. John Hayes, Director of Research. *From the Research Branch, Library of Parliament:* Mr. Louis Massicotte.

Witnesses: Mr. Stephen A. Neary, Leader of the Opposition, Province of Newfoundland and Labrador. *From Memorial University:* Dr. Peter G. Boswell. Honourable William J. Browne, P.C.

The Committee resumed consideration of its Order of Reference from the Senate dated December 20, 1982 and its Order of Reference from the House of Commons dated December 22, 1982. (*See Minutes of Proceedings, Tuesday, May 31, 1983, Issue No. 1.*)

Mr. Neary made a statement and answered questions.

Dr. Boswell made a statement and answered questions.

At 11:25 o'clock a.m., the sitting was suspended.

At 11:30 o'clock a.m., the sitting was resumed.

Mr. Neary answered questions.

The Honourable William J. Browne made a statement and answered questions.

At 12:40 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

PROCÈS-VERBAL

LE JEUDI 15 SEPTEMBRE 1983
(26)

[Traduction]

Le Comité mixte spécial sur la réforme du Sénat se réunit aujourd'hui à ST. JOHN'S (Terre-Neuve) à 9h10 sous la présidence de M. le sénateur Molgat, (coprésident).

Membres du Comité présents:

Représentant le Sénat: Les honorables sénateurs Asselin, Doody, Leblanc, Lewis, Lucier, Molgat et Stanbury.

Autre sénateur présent: L'honorable sénateur Rowe.

Représentant la Chambre des communes: MM. Comtois, Crosby (*Halifax-Ouest*), Harquail, Jarvis et Murphy.

Aussi présents: Du Centre parlementaire des affaires étrangères et du commerce extérieur: M. John Hayes, directeur de la recherche. *Du Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement:* M. Louis Massicotte.

Témoins: M. Stephen A. Neary, chef de l'Opposition, provinces de Terre-Neuve et Labrador. *De l'Université Memorial:* M. Peter G. Boswell. L'honorable William J. Browne, c.p.

Le Comité reprend l'étude de son ordre de renvoi du Sénat du 20 décembre 1982 et de son ordre de renvoi de la Chambre des communes du 22 décembre 1982. (*Voir procès-verbal du mardi 31 mai 1983, fascicule n° 1.*)

M. Neary fait une déclaration et répond aux questions.

M. Boswell fait une déclaration et répond aux questions.

A 11h25, la séance est suspendue.

A 11h30, le Comité reprend ses travaux.

M. Neary répond aux questions.

L'honorable William J. Browne fait une déclaration et répond aux questions.

A 12h40, le Comité suspend ses travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

Le cogreffier du Comité

Paul Belisle

Joint Clerk of the Committee